
Divokej 2022, 40. ročník – komentář 

Tak máme za sebou 40. běh Divokýho. Konečně jsem našel čas na zhodnocení.  Je to již 

fenomén, jednou zrušený v covidovém roce 2020. Za dobu konání prošel vývojem od party 

kamarádů Divokýho, po dnešní stav docela velké akce, kde už jsou i potomci bývalých 

účastníků a jejich kamarádi, od konání ve skromných podmínkách v Čerňáku, přes několik 

horských bud, z nich největší stálicí byla Smíchovská s Virtovými a potom hlavně 17 let na 

Svornosti s Čandysovci. Letos jsme se domluvili na boudě Mír s Filipem Šulcem po loňské 

nedobré zkušenostech na Lyžařské, bylo to hodně dobré řešení, spolupráce vynikající a 

doufám, že nám vydrží na několik dalších let, zájem je oboustranný. Malý nedostatek bylo 

mnou zvolené pivo Krákora, pěnilo a dost brzdilo konzumaci, jen z kraje, přechod na 

alternativy byl rychlý, ale přesto se vypilo 10 sudů z 12ti. Obě strany se poznaly, vše bude 

příště jen lepší. Páteční prezentace a večeře v poklidu mezi 17 – 24 hod, zábava do 3 ráno … 

Společně s námi podporovali akci Černodolští turisté, ubytovaní na Náchodské boudě, 

večer jsme společně večeřeli, zúčastnili se Vyhlášení i veselí. V cíli v závěru běhu jsme se 

potkali s členy Horské služby včetně nového náčelníka Pavla, měli na Sněžce vzpomínkový 

sraz na bývalého náčelníka Ádu Klepše a našeho černodolského Romana Hlávku, kteří mají 

na Sněžce „pomníčky“. Ochotně nám pomohli dopít přebytky piva Plzeňského, které kvůli 

nepříjemnému počasí nemělo u běžců takový odbyt.  

Účast byla letos opravdu výroční. Přihlášených bylo přes 90, dorazilo a ubytovalo se 83 lidí, 

do cíle dorazilo  66 účastníků, přidali se i černodolští cyklisté, vedeni Jardou, jeli po trase na 

Luční, došli na Obří a Sněžku, stejně jako několik běžících dam, v tom počasí klobouk dolu, 

v sobotu večer posílili zábavu ještě někteří hudebníci, též bývalí účastníci.  Z Prahy na kole 

jelo 10 borců a běželo nejvíc žen - 24. Historicky nejvyšší účast byla v r. 2000 v cíli 71 běžců. 

Závěrečné zábavy na Míru se zúčastnilo kolem 120ti lidí! 

Letos bral vítězství mlaďoch Filip, běžící poprvé, ve slušném čase 1:29:36, zdolal 

nezničitelného Anakondu 1:31:22, Honza z HS Čerňák na 3. místě taky běžel poprvé 

1:39:11, bramborovku vybojoval Koudy , dřívější několikanásobný vítěz a kdysi nejmladší 

účastník v asi 15 letech, ale jel i na kole z Prahy, stále si to užívá, prý se zdravotně necítil, 

v pařbě mu to nebránilo. Zajímavým účastníkem byl špičkový pilot Martin Šonka na 31. 

místě. Historický rekord je 1:14:09, ale to je doba vrcholových sportovců …. 

Luční bouda a jejich zázemí bylo opět skvělé, k dispozici obě sauny, celý spodní sál 

pivovaru, kde jsme měli převlékárnu i samoobsluhu, naražený a posléze dopitý sud IPY 14, 

dostatečné množství guláše, majitelka Klára se parádně bavila, Standa makal nahoře u 

pípy jen dolu zaběhl, pěkně jsme si popovídali a plánovali. 

Ne úplně dobré počasí, ale na běh i návrat na Luční vydrželo bez deště, komfort to nebyl, 

těsně na 0 a ledové poryvy větru, začalo lejt až okolo 15:30, to už jsme byli na Luční, 



bohužel návrat v ostrém lijáku nebyl příjemný, značné části účastníků to nezabránilo ve 

veselí na Bufáči a pak Lyžárně, vzorně dorazili do 21 hod na Mír, vyhlášení se posunulo 

pouze o půl hod., veselilo se do asi 5 ráno. 

Výroční dresy se velmi povedli, jejich distribuce a objednání moderní a jednoduché, je i 

nadále možno objednávat celý sortiment na stránkách Reltex, ještě přibydou teplé dlouhé 

kalhoty. 

Podobným stylem budeme řešit příští rok přihlášky a peníze, prostě využívat moderních 

možností a zjednodušit všem organizaci. 

Závěrem mohu konstatovat, že vše dopadlo výborně a v klidu, KRNAP jsme opět 

respektovali, nijak nepoškodili ani nezatížili,  na to množství lidí až neuvěřitelné, lidi si 

zasportovali, zavzpomínali, pobavili se, i od Černodoláků jen dobré ohlasy, na Luční i Míru 

naprostá spokojenost. Já se musím omluvit Tulemu, hodně jsem letos pracoval na přípravě, 

dost jsem vypustil svoji přímou účast na akci, Tule skvěle zvládl výběr a distribuci financí, 

cílovou službu, výsledky a vyhlášení, dopravu,  já vedl zákulisní jednání, supervizoroval 

s půllitrem v ruce a spokojeně prohlašuji – mládí vpřed a zase se těším na příští 41. ročník 

opět na Míru 7.října 2023 

14.10.22                                                                       zapsal   Bery 

 


